
1 

 

 
PROTOKÓŁ 

Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA WYBORCZEGO 
SOŁECTWA Tylice 

 
 
 Zebranie odbyło się w dniu 5 lutego 2019. o godz. 18:30 w świetlicy wiejskiej w 
Tylicach. 
Zwołane zostało przez Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie na podstawie § 23 ust.1 Statutu 

Sołectwa Tylice uchwalonego przez Radę Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 

uchwałą Nr XLI/216/09 z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie nadania Statutu Sołectwu Tylice 

oraz zarządzenia oraz zarządzenia Nr 6/2019 Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie z dnia 21 

stycznia 2019 r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach na 

terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

. 
 
Na 468 osób uprawnionych, w zebraniu udział wzięło 118 mieszkańców sołectwa, co stanowi   
25% osób uprawnionych. W związku z tym zebranie odbywało się w pierwszym terminie. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
W zebraniu uczestniczyli: 
 - Wójt Tomasz Waruszewski 
- radny Grzegorz Turulski 
- sołtys Ewa Makowska 
- referent ds. promocji gminy Sabina Rezmer 
 
 Porządek zebrania: 
1. Otwarcie zebrania i stwierdzenie ważności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej za 2018 rok. 
4. Dokonanie wyboru komisji skrutacyjnej. 
5. Dokonanie wyboru sołtysa: 
a) zgłaszanie kandydatur na sołtysa; 
b) przedstawienie zasad i trybu głosowania nad wyborem sołtysa, określonych  
    w statucie sołectwa; 
c) przeprowadzenie głosowania nad wyborem sołtysa i ogłoszenie wyników  
    głosowania. 
6. Ustalenie liczby członków rady sołeckiej 
7. Dokonanie wyboru rady sołeckiej: 
a) zgłaszanie kandydatur na członków rady sołeckiej; 
b) przedstawienie zasad i trybu głosowania nad wyborem członków rady sołeckiej 
    określonych w statucie sołectwa; 
c) przeprowadzenie głosowania nad wyborem rady sołeckiej i ogłoszenie wyników 
    głosowania. 
8. Wnioski, zapytania i informacje. 
9. Zakończenie zebrania 
 
Przebieg zebrania 
 
Ad 1 
Zebranie otworzyła Ewa Makowska  a dalszy ciąg zebrania prowadził Pan Grzegorz Turulski 
wyznaczony przez Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie do prowadzenia zebrania wiejskiego. 
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Prowadzący Pan Grzegorz Turulski stwierdził, że zebranie odbywa się w pierwszym terminie 
dlatego, że uczestniczy w nim więcej niż 1/10 uprawnionych do udziału w zebraniu. 
 
Ad 2 
Przewodniczący zebrania przedstawił porządek zebrania, w brzmieniu jak na stronie 1. 
Nie zgłoszono dodatkowych punktów. 
Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 
 
Ad 3 
Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej przedstawiła sołtys Pani Ewa 
Makowska. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2.  
 
Ad 4 
Wybory komisji skrutacyjnej;  
Zebranie jednomyślnie w głosowaniu powołało komisję skrutacyjną w następującym składzie: 
1) Anna Gosik 
2) Michał Golder 
3) Robert Ługiewicz 
   Kandydaci wyrazili zgodę. 
 
Ad 5 
Wybory sołtysa 
a) Zgłoszono następujących kandydatów na sołtysa:  

1) Ewa Makowska 
2) Damian Marszelewski 

 
b) Przewodniczący zebrania omówił zasady głosowania. Poinformował, że jest możliwość 
oddania głosu w przygotowanym miejscu do tajności głosowania.  
 
c) przeprowadzenie wyborów i ogłoszenie wyników. 
 
Komisja skrutacyjna przygotowała karty do głosowania i rozdała zebranym. 
 
Po przeprowadzeniu głosowania Komisja skrutacyjna odczytała protokół, który stanowi 
załącznik nr 3. 
 
Sołtysem wybrany został Damian Marszelewski, który otrzymał 70 głosów. 
  
Ad 6 
Ustalenie liczby członków rady sołeckiej. 
Przewodniczący zebrania poinformował, że sołtys wchodzi w skład rady sołeckiej jako jej 
przewodniczący na podstawie § 12 ust. 2 i 3 Statutu Sołectwa. 
Rada sołecka może liczyć od 3 do 6 osób łącznie z sołtysem i poprosił o zgłaszanie 
propozycji.  
 
Zebrani zaproponowali, aby rada sołecka liczyła łącznie z sołtysem 6 osób. 

Przewodniczący zebrania poddał pod głosowanie tę propozycję. 

W głosowaniu jawnym zebranie wiejskie większością głosów uchwaliło 6 osobowy skład rady 
sołeckiej. 
 
Ad 7 
Wybory rady sołeckiej 

a) wybór komisji skrutacyjnej 
Zebranie wiejskie jednomyślnie powołało komisję skrutacyjną w następującym składzie: 
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1) Anna Gosik 
2) Robert Ługiewicz 
3) Grażyna Leis 
Członkowie komisji wyrazili zgodę.   
 

b)  zgłoszono następujących kandydatów na członków rady sołeckiej: 
1) Dariusz Radoszewski 
2) Wiesław Szulc 
3) Leszek Dąbrowski 
4) Stanisław Ługiewicz 
5) Michał Truszczyński 
6) Beata Turulska 
7) Michał Golder 
8) Ewa Makowska 
9) Nina Jaskulska. 
 

b) przedstawienie zasad głosowania; 
Przewodniczący zebrania  omówił zasady głosowania. Poinformował, że jest możliwość 
oddania głosu w przygotowanym miejscu do tajności głosowania.  
 

c) przeprowadzenie wyborów; 
Komisja skrutacyjna przygotowała karty do głosowania i rozdała zebranym.  
 

d) ogłoszenie wyników. 
Po dokonaniu głosowania Komisja zebrała do urny wyborczej karty i dokonała obliczenia 
głosów. Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Do rady sołeckiej wybrani zostali: 

1. Michał Golder 
2. Ługiewicz Stanisław 
3. Beata Turulska 
4. Dariusz Radoszewski 
5. Leszek Dąbrowski 
6. Michał Truszczyński 

 
Leszek Dąbrowski oraz Michał Truszczyński otrzymali taką samą liczbę głosów. Ponieważ w 
skład rady sołeckiej może wejść tylko 5 członków Pan Michał Truszczyński złożył ustną 
rezygnację z członkostwa na rzecz Pana Leszka Dąbrowskiego. 

 
Ad 8 
Wnioski, zapytania i informacje. 
Zgłoszono następujące wnioski i zapytania: 
 
Wójt poinformował o budowie sieci szerokopasmowego internetu. W najbliższym czasie 
mieszkańców będą odwiedzać przedstawiciele firmy odpowiedzialnej za budowę. Przyłącze 
będzie odbywać się drogą nadziemną – kable zostaną podłączone do istniejących słupów, 
lub okablowanie zostanie poprowadzone pod ziemią. 
 
Zapytano o problem odśnieżania chodników. Wójt poinformował, że obowiązek odśnieżania 
chodnika należy do właściciela posesji wzdłuż której przebiega. Samymi chodnikami 
zarządza Zarząd Dróg Wojewódzkich. Gmina zobowiązana jest do odśnieżania tylko dróg 
gminnych, nie chodników. 
 
Problem odśnieżania dróg – Mieszkaniec zapytał dlaczego nie jest odśnieżony ok. 100 m 
fragment drogi prowadzący do jego posesji. Wójt odpowiedział, iż jest to doga prywatna. 
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Gmina odśnieża tylko drogi będące jej własnością. Środki publiczne jakimi dysponuje gmina 
nie mogą być wykorzystane na odśnieżanie prywatnych dróg. Mieszkaniec stwierdził, iż 
przed wyborami samorządowymi składano inne obietnice, z których władza teraz się nie 
wywiązuje. Wójt odpowiedział, że nigdy nie mówił i nie obiecał, iż odśnieżane będą prywatne 
drogi. Zapytano więc czy jest możliwość obliczenia kosztów odśnieżenia określonego 
fragmentu drogi, jeśli tak to pytający chętnie skorzysta z takiej możliwości i zapłaci za usługę 
z własnych środków. Wójt odpowiedział, że nie ma takich zakazów pomiędzy podmiotem 
wykonującym te usługi a gminą. Zainteresowani mieszkańcy sami muszą się do tego 
wykonawcy zgłosić. 
 
Zwrócono uwagę, że mimo istniejących nowych zatoczek autobusowych pojazdy się tam nie 
zatrzymują. Odpowiedziano, iż inwestycja jeszcze nie została oddana dlatego PKS korzysta 
ze starych zatoczek. Zmiany nastąpią po zgłoszeniu. Wtedy też zostanie przeniesiona nowa 
wiata przystankowa. 
 
Dlaczego gasną lampy wzdłuż jezdni a niektóre w ogóle się nie włączają? Odp.: Ustalono, iż  
w godzinach 24:00- 04.00 lampy są wyłączone. Związane jest to z wysokimi kosztami 
energii. Tylko w Bratianie ( droga krajowa) i Pacółtowie lampy włączone są przez całą noc. 
  
Poruszono kwestię doświetlenia wjazdu do Tylic od strony Nowego Miasta Lubawskiego. W 
obecnej sytuacji nie jest widoczna nawet tablica informująca o terenie zabudowanym, stąd 
też liczne przypadki przekraczania prędkości przez kierowców. Wójt odpowiedział, że jeśli 
będą możliwości techniczne lampa zostanie zainstalowana. 
 
Pojawiły się uwagi dotyczące złego wykonania chodników. Podczas wyjazdów z posesji 
samochody zahaczają o wysokie krawężniki. Ponadto przy niektórych działkach wykonawca 
wykopał kamienie graniczne. Nie ma też przejść dla pieszych. Wójt odpowiedział, iż głównym 
inwestorem budującym drogę i chodniki jest Zarząd Dróg Wojewódzkich. Gmina dołożyła 
tylko część kosztów. Zaproponował, aby zebrać wszystkie uwagi i zastrzeżenia dotyczące 
jakości chodników, zgłosić je do gminy, która następnie przekaże je do wykonawcy, aby ten 
jeszcze przed rozpoczęciem prac się do nich ustosunkował. 
 
Kwestia wycięcia zakrzaczeń w Tyliczkach – pracownicy gminy sprawdzą ten temat, jeśli 
pojawi się konieczność zakrzaczenia zostaną wycięte.  
 
Problem drogi Tylice-Gwiżdziny. Odp. W miarę możliwości droga będzie wyrównywana. 
 
W związku ze zmianami na stanowisku sołtysa pojawił się problem administrowania świetlicą 
wiejską. Dotychczasowym administratorem był sołtys, jak będzie teraz? Wójt poinformował, 
że statut mówi , iż świetlicą administruje sołtys lub osoba przez niego wskazana np. ktoś z 
KGW. Należy kwestię tę ustalić z sołtysem, ponieważ świetlica musi być udostępniona 
mieszkańcom według ich potrzeb. 
 
Ad 9 
W związku z wyczerpaniem porządku, prowadzący zebranie zakończył wiejskie zebranie 
wyborcze sołectwa Tylice.  
 
 

 
 
protokołowała                                                        Przewodniczący zebrania 
 
Sabina Rezmer                                                         Grzegorz Turulski 


